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Justificarea nepreluării 

1. 29.10.2024 Dumitrescu Marta Oricărui elev i se oferă posibilitatea de a beneficia de serviciile regulate de transport 

public, în schimbul unei taxe de 1 leu, pe baza unui carnet de elev ștampilat (de școală, 

pentru anul școlar în curs) și a două fotografii. Este foarte frumos și bine. 

Întrebarea mea este dacă vi se pare normal să fie obligatoriu ca în fiecare lună să se 

emită o adeverință nouă, iar aceasta să necesite din nou prezentarea carnetului de elev. 

Nepotul meu este în clasa întâi, este prea mic pentru a parcurge singur acest proces 

complicat! Ar fi mult mai simplu dacă adultul care ridică adeverința ar semna un 

document prin care își asumă responsabilitatea să comunice la Primărie orice schimbare 

care ar interveni. 

Nepotului meu i s-a eliberat un abonament cu numărul de serie _______, iar în fiecare 

lună primește un cupon de abonament cu număr diferit. Din câte știu, există o lege care 

prevede că, în cazul în care nu există modificări față de documentele deja depuse, nu 

este permisă solicitarea repetată a acelorași documente. 

Situația mea este puțin diferită: conform Legii 118, am depus documentele solicitate și 

beneficiez de transport gratuit. Însă, în acest caz, se emite un abonament anual redus, 

dar ștampilarea acestuia se face doar pentru trei luni. Presupun că, dacă voi deceda, 

nimeni nu va mai folosi abonamentul, deci ar putea fi liniștit validat pentru un an întreg. 

Consider că această procedură descrisă mai sus este doar un abuz birocratic, întrucât 

nimeni nu îndrăznește să contrazică superiorul, iar funcționarii publici nu pot gândi 

logic și rațional. Probabil șeful dorește să demonstreze că angajații își justifică timpul 

de lucru, iar cu cât au mai multe registre în fața lor, cu atât pare mai bine justificată 

munca lor. 

P.S. Din păcate, nu știu dacă elevii beneficiază de abonament doar pe perioada anului 

școlar sau dacă au acces la reduceri pe tot parcursul anului. Îmi cer scuze, dar sper că 

acest aspect poate fi clarificat în limitele legii. 

Nepreluată Propunerile formulate nu au fost 

preluate, deoarece nu constituie 

obiectul proiectului de act 

normativ susmenționat. 

 


